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Zgrada Skup5tine, sala plenamih sednica

ZAPISNIK

Sednici je predsedavao Sabri Ilamiti, a pomagao ga je Gazmend MuhadZeri, dlan
Predsedni swa SkupSt i-ne.

Predsedavaju6i je konstatovao da sednici prisustvuje 85 poslanik4 tako da postoji
kvorum za punovaZno odludivanje, paje sednicu otvorio i predloZio slededi

DNEVNI RED

1. Utvrdivanje dnevnog reda
2. lJsvajanje zaprsnika sa plenamih sednica od 30. marta i 5. aprila 2007. godine,
3. Vrerne za pitanja i odgovore na poslanidka pitanja"
4. Prvo razrnatranje Nacrta zakona o organskoj poljoprivredi,
5. Drugo razmatranje Nacrta zakona o transfuziji krvi i njenih sastojaka"
6. Drugo razmatranje Nacrta zakona o lidnom imenu,
7. Drugo razmatranje Nacrta zakona o lidnom broju,
8. Ra.matranje izve5taja Komisije za priwedu, trgovinu, industriju, energetiku,

transport i telekomunikacije u vezi sa nadzorom nad sporovotlenjem Zakona o
zaititi potro5aia i

9. Razmatranje izve5taja Regulatome Komisije o javnim nabavkam a za 20O6-
godinu.

1. Utvrilivanj e dnevnog reda

Predsedavajudi je obavestio poslanike daje Predsedni3fvo Skup5tine, na osnovu pravila
6 i 23. Poslovnika, pripremilo i Skup*tini predloZilo dnevni red za dana5nju plenarnu
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sednicu. U meduwemenu je predstavnik Srpsle liste za Kosovo podneo pismenu mociju
kojomje traZio da Skup5tina ne razrnotri tadke pod 6. i 7.

Predsedavajudi je stavio na glasanje mociju Srpsle liste, a rezultat glasanjaje bio
sledeii:

Za
Protiv........
UzdrZani'h.

Predsedavaju6i je konstatovao: SkupStina je jednoglasno odbila mociju Srpske liste za
Kosovo.

Zapisnrci sa plenamih sednica od 30. marta i 5. api1a2007. godine usvojeni su bez
primedaba.

Poslanik Numan Bali6 je ima primedbu u vezi sa transkriptom sa plename sednice od 5.

aprila i to na konstataciju: ,,Skup5tina je jednoglasno usvojila Deklmaciju o paketu
Altisarija', iako je on glasao protiv.

3. Vreme za pitanja i odgovore na poslaniEka pitanja

Poslanik IbuS Jonuzije posavio pitanje ministru zdravlja rt vezi sa funksionisanjem
bolnice ,,Seik Zaid" u Vuditrnu.

Ministar Sadik Idriz je odgovorio na pitanje poslanika Jonuzija.

Poslanica Zyljfije Hundozije postavila pitanje ministru zdravlja u vezi sa donoienjem
administrativnog uputstva kojim se tehnidkom bolnidkom ooblju umanjuju iplate za
deZurstvo.

Ministar Sadik Idriz je odgovorio na pitanje poslanice Hundozi.

Poslanica Zyljfije Hundozi je postavila pitanje ministru za rad i socijaha pitanja u vezi
verifi kacije korisnika penzija.

Ministar Ibrahim Seljmanaj je odgovorio na pitanje kojeje postavila poslanica
Hundozi.

Poslanica Teuta Iladri je postavila pitanje ministru za priwedu i financije u vezi sa

kori5ienjem sredstava za izgradnju objekta za kardiohirurgiju.

Ministar Haki Satri je ogovorio na pitanje poslanice Hadri.

Poslanik Kamber Kamberi je postavio pitanje ministru za transport i telekomunikacije u
vezi sa asfaltiranjem putnog pravca BofuSa - Ko5are.

Ministar eeiraj Ahmeti je odgovorio na pitanje poslanika Kamberija.
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2. Usvajanje zapisnika sa plenarnih sednica od 30. marta i 5. aprila 2007.
godine



Poslanica DyljSene BeriIa je postavila pitanje ministru zdravlja u vezi sa kampanijom
protiv raka dojki i funksionisanja Onkololkog instituta.

Ministar Sadik Idriz je odgovorio na pitanje poslanice BeriSa.

Poslanica Dyljnaze Sylja je postavila pitanje ministru zdavljaru vezi sa ostvarivanjem
preporuka Komisije za zdravstvo.

Ministar Sadik Idriz je odgovorio na pitanje poslanice Sylja.

Ministar Ardian Dini je odgovorio na pitanje poslmika RedZepija.

Poslanik Fatmir Rediepi je postavio pitanje ministnr za trarsport i telekomunikacije u
vezi sa izgradnjom putnog pravca Bolnica - Kadanik - Montith u Gnjilanskoj op5tini.

Ministar iemajlj Ahmeti je odgovorio na pitanje poslanika RedZepija.

Poslanik Bajrui Diemajlji je postavio pitanje ministru za transport i telekomunkacije u
vezi sa asfaltiranjem putnog pravca do Jezerc4 op5tina Uroievac.

Ministar eemajlj Ahmeti je odgovorio na pitanje poslanika DZemajljija.

Poslanica Salja BeriSa - Salja postavila je pitanje ministru za energetiku i rudarstvo u
vezi sa otvaranjem novih radnih mesta ostvarivanjem projekta ,,I(osova C".

Ministar Et'hem deku je odgovorio na pitanje poslanice Beri5a.

detiri (4) preostala pitanja koja su poslanici postavili premijeru i ministrima u Vladi
Kosova odloZena su za narednu sednicu, s ozbirom da oni nisu bili prisutni da bi
odgovarali na postavljena pitanja.

4. Prvo razmatranje Nacrta zakona o organskoj poljoprivredi

Predsedavajudi je pozvao predlaga(,a da obrazloZi Nacrt zakona pred poslanicima
SkupStine.

Ministar za rad i socijalna pitanja, Ibrahim Seljmanaj, je u ime Vlade Kosova
obrazloZio potrebu da se ova ob.last uredi novim zakonom.
U nastavku je ministar Seljmanaj objasnio materiju, ciljeve i strukturu' Nacrta zakona, kao
i nadin njegovog sprovodenj a.

Poslanik Fatmir RedZepi je postavio pitanje ministru za Zivotnu sredinu i prostomo
planiranje u vezi sa tretiranjem otpadnih voda i uredenja korita reke ,MiruSa' u
Gnjilanskoj opitini.

Poslanik Gazmend MuhadZeri je postavio pitanje ministru za transport i
telekomunikacije u vezi sa tehnidkim prijemom putnog pravca Pono5evac - Morina.

Ministar eemajlj Ahmeti je odgovorio na pitanje poslanika Muh adi:erlla.



Nakon obrazloZenja koje je podneo ministar Seljmani, predsedavajuii je otvorio
raspralu za njegovo raznatranje u nadelu.

Svoja mi5ljenja primedbe i sugestije u vezi sa ovim Nacrtom zakona izneli su: Afrim
ArzualdZiu, u ime Parlamentame grupe DPK, f,'etah BeriSa u ime Parlamentame grupe
LDK, DZevdet Neziraj u ime Parlamentame grupe AAK, Teuta Sahatiiu u ime
Parlamentame grupe ORA i f,'erid Agani, u ime Parlamentame grupe za Integacfie. U
diskusiju su udestvovali i slede6i poslanici: Rifat Krasnidi i Berat LjuZa dije su
di skusij e priloZene transkriptu.

Nakon ovih diskusija, predsedavajudi je stavio na glasanje ovaj Nacrt zakona, a rezultat
je bio sledeii:

2a..........
Portiv....

Predsedavajudi je konstatovao: Skup5tina Kosovaje jednoglasno usvojila u nadelu Nacrt
zakona o organskoj poljopriwedu.

Skup5tina je zaduZila glavne Komisije i Komisiju za poljoprivredu, Sumarstvo, razvoj
sela i prostomo planiranje - kao izvestilaEku Komisiju, da raznotre Nacrt zakona i u
roku od dva meseca Skup5tini podnose izve5taj sa preporukama.

Posle pauze sednicaje nastavljena drugim razmatranjem predloZenih nacrta zakona.

5. Drugo razmatranje Nacrta zakona o transfuziji krvi i njenih sastojaka

Predsedavajudi je upoznao poslanike SkupStine sa postupkom razmatranja ovog Nacrta
zakona, kao i sa izve5tajima glavnih komisija i glavne - izvestiladke komisije.
Predsedavajuii je stavio na glasanje pojedinadno amandmane Komisije za zdravstvo, rad
i socijalna pitanj a o Nacrtu zakona o transfi:ziji krvi i njenih sastojaka.

Skup5tina je usvojila amandmane 7.,2.,3.,4., 5.,6.,7 .,8.,9.,10., 11.,12., 13.,14.,15.,
16., 17., 18., 19., 20., 21., 22. i 23.

Predsedavaju6i je stavio na glasanje Nacrt zakona u celosti sa amandmanima. Rezultat
glasanja je bio slede6i:

2a...-..... 75;
Portiv.... 0.

Predsedavaj udi j e konstatovao: Skup3tina Kosova je jednoglasno usvojila Zakon o
transfuziji krvi i njenih sastojaka.

6. Drugo razmatranje Nacrta zakona o liinom imenu

Predsedavaju6i je informisao poslanike SkupStine u vezi sa procedurama razmatranja
oveg Nacrta zakona, kao i sa izve5tajima glavnih komisija i Odgovome - izvestiladke
komisije.

On je izneo na glasanje, j edan po jedan, amandmane Komisije za bezbednost o Nacrtu
zakona o lidnom imenu.
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Skup5tina je usvojila ove amandmu'rc: 1,2,3,4,5,6,7,8,9,10,11,12,13,14'15,16,17 ,18,19,
20,21,22,23,24,25,26,27,28,29,3 0, 3 I i 32.

Prilikom rdznatranja amandmana bilo je primedbi od strane nekoliko poslanika o

neprecizrim jezidkim formulacijama.

Predsedavaju6i je rekao da Nacrt zakona, pre nego Sto bude prosledjen za objavljivanje,
treba da se leltori5e.

Nakon tog4 predsedavajudi je izreo na glasanje Nacrt zakona sa amandmanima u celini-
Ishod glasanja je bio slededi:

Za.
Protiv................. 0.

Predsedavaju6i je konstatovao: SkupBtina Kosovaje, jednoglasno, usvojila Zakon o

lidnom imenu

7. Drugo razmatranje Nacrta zakona o liinom broju

Predsedavajudi je informisao poslanike Skup5tine u vezi sa proceduramamznafixtja
ovog Nacrta zakon4 kao i sa izvestajima glavnih komisija i Odgovome - izvestiladke
komisije.

Naim Maloku, predsednik Komisije za bezbednost, obrazloZio je Izve5taj i Preporuke
Komisije.

Predsedavaju6i je ianeo na glasanje, jedan po jedan, amandmane Komisije za bezbednost

o Nacrtu zakona o lidnom broju.

Skup5tina je usvojila ove amandmane: 1,2,3,4,5,6,7,8,9,10,11 i 12

Nakon toga, predsedavajuii je imeo na glasanje Nacrt zakona sa amandmanima u celini.
Ishod glasanjaje bio slede6i:

Za.
Protiv

Predsedavajudi je konstatovao: SkupStina Kosovaje, veiinom glasova, usvojila Zakon
o lidnom broju.

Predsedavajudi je dao pauzu za rudak

8. Razmatranje Izveltaj a Komisije za privredu, trgovinu, industriju, energetiku,
transport

i telekomunikacije u vezi sa nadzorom primene Zakona o za5titi potro5aia

Predsedavajudi je pozvao predstavnika Komisij e da obrazlaie lzveStaj pred poslanicima
SkupStine.
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Ibush Jonuzi, predsednik Komisije za priwedu, trgovinu, industriju, energetiku,

transport i telekomunikacije - rekao je da je Komisija, shodno pravila 53. Poslorrrika
Skupitine i odgovomosti koje pokriva u njenoj oblasti, nekoliko meseci izstraZivala kako

se primenjuje Zakon o za5titi potro5aia.

Komisija je formirala jednu radnu grupu radi monitorisanja primene ovog zakona. Radna

gupa je pribavila potrebae informacije u dve faze. U prvoj fazi, prikupljala je dinjenice

izvan ministarskih izvora, kao Sto su: lokalne institucije samouprave, doma6i
proizvodjadi, trgovinska usluZna preduzeia, nevladine relevantne organizacije i gradjani.

U drugoj fazi, pribavila je informacije iz Ministarstva za trgovinu i industriju.

Komisija je organizovala 8 poseta na terenu i 3 javna sasluianja, da bi obezbedila Bto viSe

i:rformacija oko sprovodjenja Zakona o za5titi potoiad4 kao i u cilju uodavanja prepreka

na koja se nailazi na terenu prilikom njegove primene.
Radna grupa je pripremala jedan upitnik, koji je prosledjen lokalnim institucijama da bi
ocenjivale stepen sprovodj enja Zakona: prepreke za sprovodjenje, nivo saradnje sa

centralnom institucijom i informisanje javnosti o postojanju odgovarajudeg
zakonodavstva.

Konstatacija faktidkog stanja je da: Zakon o zaStiti potro5ada joS uvek nije kompletiran
sa podzakonskim aktima za njegovo potpuno sprovodjenje i da postoje zakonske
praznine, posebno u oblasti penalizacije i sankcija.

Komisija, na osnovu istraZivanja koje je obavila o sprovodjenju Zakona o za"Stiti

potro5ada i u cilju omogudivanja njegovog efiaksnog sprovodjenj4 Skup5tini podnosi
slede6e

PREPORUKE

l. Kompletirati zakonsku infrastnrkturu koja proizllazi iz Zakona o zaititi
potro5ad4 kao i drugih zakona iz oblasti za5tite potroSada,

2. Osnivati Sektor za za5titu potroSada,
3. Inicirati proceduru za izmenu i dopunu Zakona o zaititi potro5ada i

gorenavedenih zakona,
4. Poveiati saradnju sa Carinskom sluZbom Kosova i tretkati pitanja od interesa

za potroSada: dovoljan rok, poreklo, kvalitet, originalnost, ailur::.ost za
pruianje drugih usluga,

5. Pove6ati saradnju centralnih vlasti sa lokalnim, u cilju sprovodjenja zakonske
infrastrukture o za5titi potro3ada,

6. Organizovati oblike saradnje na horizontalnoj ravni inspektora raznih oblasti
na regionalnom i opBtinskom nivou,

7. Vr5iti inspekciju procesa i kvaliteta proizvoda domadih proizvodjada, posebno
prehrambene industrij e,

8. Pove6ati broj kontrolnih poseta od inspektora u trgovadkim, usluZnim i
proizvodnim pre duze 6im4

9. Formirati udruZenja potroiada, i
10. Organizovati razne oblike informisanja gradjana i potro5ada o njihovim

pravima.

Nakon toga, predsedavajudi je otvorio diskusiju o Izve5taju Komisije u vezi sa
sprovodjenjem Zakona o zaititi poto5ada.
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Svoja vidjenja, primedbe i sugestije o lzveStaju Komisije u vezi sa sprovodjenjern

Zakona o za3titi potro5ada izneli su, u ime Parlamentame grupe PDK, Bajrush
Xhemajti, u ime Parlamentarne gnrpe AAII Xhevdet Neziraj, u ime Parlarnentame

grupe ORA, Teuta Sahatgija, u ime Parlamentame grupe Za integraciju, F'erid Agani,
-kao i poslanici: Sala Berisha - Shala, Zylfije llundozi' Hydajet Ilyseni i Fatmire
Mulhaxha Kollgaku, koje su priloZene transkriptu.

Nakon ovih diskusij4 predsedavajudi je izneo na glasanje Izve5taj Komisije. Ishod
glasanja je bio slede6i:

Za
Protiv
UzdrZanih........

Predsedavaju6i je konstatovao: SkupStina Kosovaje, ve6inom glasov4 donela ovu

ODLUKU

1. Skup5tina Kosova usvaja lzveStaj i Preporuke Komisije za prilredu, trgovinu,
industriju, energetiku, transport i telekomunikacije o nadzoru primerrc Zakona
o za5titi potro5ada,

9. Razmatranje Izve5taja Regulatorne komisije o javnoj nabavci za 2006. godinu

Predsedavajuii je pozvao predstavnika Regulatome komisije za javnt nabavku da
obr azlaZe lzv eSlaj pred po slanicima Skup5tine.

Ilaz Duli, predsedavajuii Regulatome komisije za javnt nabavku: - U ovom izve5taju o
radu su obuhva6ene sve aktivnosti rada Regulatorne komisije zz javrl't nabavku koje su
preduzete od l. januara 2006. godine do 31. decembra 2006. godine. Nastojaiu da u
veoma kratkim crtama imesem neke od najznadajnijih aktivnosti RKJN, koje su
obuhva6ene u ovom izve5taju.

Komisija je prilikom revizije i razmafranja Zalbi, u svim sludajevima kada je na5la
dinjenice i povredu zakona, preduzela mere koje se predvidjaju zakonom i preduzela neke
mere putem kojih je trailla da se menadZeri nabavke, za nesprovodjenj e zakona,
udaljavaju iz Departmana nabavke, nmavno uz poni5tenje certifikata.

Slidne r4ere su preduzete i prema neozbiljnim operaterima koji udestluju u procedurama
nabavke, kao Sto je uno5enje u cmu listu'za jedan odredjeni rok, uz konfiskaciju
(oduzimanje) bankarske garancije za aneks, kao i podnoienje krividne prijave.
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2. Skup5tina Kosova obavezuje Ministarstvo za trgovinu i industriju da sprovodi
u celosti Preporuke Komisije, iznete u njenom kveltaju o sprovodjenju
Zakona o za5titi potro5ada.



U Departmanu za razmatranje Zalbi, njihov broj beleZi rast, u odnosu na prethodnu

godinu, 5to predstavlja poverenje u institucijama koja se bave javnom nabavkom na

losorru i raznut a"j"- iAti. Oa 423 ialbi, prosek njihovog razrnatranja je iaosio 16

dana i na sva re5enja Komisije, nezadovoljna stranka je imala pravo Zalbe i samo je u
jednom sludaju izjavljena zalba pri vrhvnom sudu, koja je u procesu razrnatranja.

u Departmanu pravila iza jeno je sekundamo zakonodavstvo, doneta su detiri

standmdna obrazsca i 8 prirudnika nabavke, koje je ovaj departrnan objavljivao na

Intemet stranici - sluzbenog lista Kosova, dime je, zaoknrzeno sekundamo

zakonodavstvo, koje olakiava sprovodjenje Zakona o javnoj nabavci'

u Departmanu revizija obavljeno je pet revizija,24 inspekcijskih kontrola i u 12

sludajeva bilo je tuma6enje Zakona o javnoj nabavci.

opsta je konstatacija da je u 2006. godini zabelei,en rast u sprovodjenju Zakona, u

odnosu na izvestaj iz prethodne godine.

u D epartmanu za t reniranja - trenirano je 360 zvanidnika nabavke, ukljudujudi i

pripadnte iz drugih zajednica. Ova treniranja su, na osnovu zakona, odrZana u trajanju

oa-to a-u, ali imajudi u vidu da su grupe bile veoma velike, trebalo je vrsiti podelu u 7

grupa i, u toku godile, ovaj departrnan je odrZao 70 dana treniranja u oblasti javne

nabavke.

Nakon tog4 predsedavaju6i je otvorio diskusiju o razmatranju IzveStaja RKJN za 2006.

godinu.

Svoja vitljenj4 primedbe i sugestije o Izvestaju RKJN za 2006. godinu izneli su: u ime
pariamentame grupe LDK, Behxhet Brajshori, u ime Parlamentame glupe PDK, Jakup

Krasniqi, u ime Parlamentame grupe AAK Mazllom Kumnova, u ime Parlamentame

gupe O-Rr{, Nazim Jashari, u ime P arlamentame grupe Za ifiegraciju, F erid Agani,

iao i poslanici: Bajrush Xhemajli, Safete Had€rgjonaj i Gani Koci, koje su priloZene

transkriptu.

Na kraju debate, predsedavajudi RKJN, IIaz Duli, odgovorio je na primedbe poslanika'

predsedavaju6i je izneo na glasanje usvajanje Izvestaja o radu RKJN za 2006. godinu.

Ishod glasanjaje bio sledeii:
Za.
Protiv.............
UzdrZanih......

44;
18;
J.

Predsedavajudi je konstatovao: Skupstine Kosova je, veiinom glasova, usvojila

lzveitaj o radu Regulatome komisije za javnu nabavku za 2006. godinu-

Predsedavajuii je proglasio sednicu zakljudenom u 16:30 dasova .

Predsednik Skup5tine Kosova,
KoI6 Berisha

Sadinio:

Sektor za plenarna i proceduralna pitanja
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